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شــاید برای خیلی ها غیرممکن به نظر 
برســد، اما همان طــور که گفتــم اعتقاد 
دارم بــا ایــن ظرفیت هــا می توانیــم به 

آنها برسیم. 
از یک مســیر صحبت کردید و هدفی 
که حضور در بین چهــار تیم المپیک 
بــود. تیم ایــران حالا در کجای مســیر 

ایستاده است؟
در مســیر رســیدن بــه قله ایــم. ما در 
2014 هدف گــذاری کردیم کــه در 2020 
به جمع چهــار تیم برتر المپیک برویم 
و به ســمت این قله هم حرکت کردیم. 
مــا یــک قــراردادی بعــد از ریــو 2016 با 
کولاکوویــچ بســته بودیــم کــه 2+2 بود. 
ورزش،  وزارت  بــه  مــن  رفتــن  از  پــس 
تصمیــم  فدراســیون  وقــت  مســئولان 
گرفتنــد پــس از دو ســال اول، بــاز هــم 
بــا ایــن مربــی ادامــه دهنــد. زمانــی که 
بــه فدراســیون برگشــتم، بــرای آمــاده 
کــردن تیم جهــت المپیــک زمان کمی 
داشــتیم. شــک نکنید که اگر فدراسیون 
حواس اش را جمــع نمی کرد، با اندکی 
بی دقتــی در همان رقابت هــای قاره ای 
ســهمیه  کســب  نمی توانســتیم  هــم 
کنیــم و همان بازی با کره، ســهمیه را از 

دستمان می گرفت. 
همین رفت و برگشت به فدراسیون، 

هدف و وعده ندادن زیاد است. 
رســیدن به جمع چهار تیم و ســکوی 
المپیــک، خیلــی دســت نیافتنی به 

نظر نمی رسد؟
مــا در دورانــی کــه تیم هــای پنجم و 
ششم آســیا بودیم، اهدافی را مشخص 
کردیــم کــه بــرای خیلی هــا غیــر قابــل 
بــاور بــود. هدف مــا رفتــن بــه المپیک 
بــود. هدفــی کــه بــه شــعار تبلیغاتی یا 
حرف هــای بــزرگ تعبیــر شــد، امــا مــا 
باور داشــتیم که مبتنی بر ظرفیت هایی 
می توانیــم  دارد،  وجــود  کشــور  در  کــه 
بــه ایــن اهــداف برســیم. درنهایت هم 
بــا اســتعدادهای نابی که کشــف شــد و 
پــرورش پیــدا کــرد، بــه هدف هایمــان 
رســیدیم. حالا هم چند ســالی است که 
هدف های دیگری را تعیین کرده ایم که 

چنیــن هدفــی را به عنــوان قلــه در این 
شرایط انتخاب کردیم.

چیــزی  می توانیــم  وقت هــا  خیلــی 
نگوییــم و خودمــان را هــم در جایــگاه 
نقــد قــرار ندهیــم. گاهــی می شــود هم 
گفت که در شرایط دشــوار محدویت ها 
و تحریم هــا، کســب ســهمیه  کردیــم و 
بــرای خودمــان هــم نوشــابه بــاز کنیم. 
اینطــور نیســت واقعا. ما ملتی هســتیم 
بــا ده  هــزار ســال ســابقه ی تمــدن و تــا 
همیــن ســه،چهار هزار ســال قبــل جزو 
بهترین هــا بودیــم. همین حــالا هم در 
ســند چشــم انداز آمده که باید در آســیا 
حــرف اول را بزنیم و در جهان هم جزو 
ســه،چهار کشور اول باشیم، پس من به 
ایــن باور دارم که می توانیم. بهانه برای 
انجــام نــدادن و نرفتــن بــه ســمت این 

اولیــن بــار حــدود هفت ســال پیش 
بود کــه پــس از موفقیت هــای بزرگ 
والیبال در لیگ جهانی و رقابت های 
اصلی  هــدف   ،2014 جهــان  قهرمانی 
تیــم ملــی را رســیدن به جمــع چهار 
تیم برتر المپیک توکیو عنوان کردید؛ 
هدف بزرگــی که بلندپــروازی جالب 
نظــر می رســید و شــاید  توجهــی بــه 
همچنان هم می رسد. سوال اول این 
اســت که چــرا چنیــن هــدف بزرگی 

انتخاب کردید؟
قابــل  رویــدادی  هیــچ  بــا  المپیــک 
محــرک  موتــور  و  نیســت  مقایســه 
رشــته های حاضر در این بازی هاســت. 
به قــول مقام معظم رهبــری، قله باید 
وجود داشــته باشــد که ما به ســمت آن 
حرکــت کنیــم. ما هــم به همیــن دلیل 

    محسن آجرلو   روزنامه نگار

 داورزنی: اگر از فدراسیون نمی رفتم
در مسیرمان وقفه نمی افتاد

اگر به عقب برگردم، به پیشنهاد سلطانی فر بیشتر فکر می کنم

از میــان روســای فدراســیون هایی که تیم هایشــان راهی المپیک می شــوند، داورزنــی به طور قطــع چهره ای خاص و ویژ ه  اســت. 
مدیــری کــه بیــش از یک دهــه در والیبــال ایــران بــود و به ســبب موفقیت هایــش در ایــن رشــته ی محبــوب، جایــگاه خاصی در 
میــان ورزش دوســتان دارد. از طــرف دیگــر، حضــور دو ســال هاش در وزارت ورزش، حواشــی زیــاد و بازگشــت پُر ســروصدایش 
بــه والیبــال، بهانــه خوبــی بــود بــرای گپ وگفت یــک ســاعته بــا او. البتــه کــه اصلی تریــن ســوال از داورزنی ایــن بود کــه بر چه 
اساســی از هفــت ســال پیش قــول حضــور در بیــن چهــار تیــم المپیــک 2020 را داده و آیا هنــوز هم روی قــول اش پا برجاســت؟ 


